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Ärendeförteckning

Val av justeringsperson
§ 100 Godkännande av dagordning
§ 101 Rapport från Länsstyrelsens uppföljningsbesök LEH
§ 102 Begäran om godkännande av Markaryds industribyggnads AB förvärv av 

fastigheterna Traryd, Konditorn 4 respektive 10 i Strömsnäsbruk
§ 103 Avgränsningssamråd Grönö, Illmatar Solar AB
§ 104 Hemställan om avyttran av Fastighets AB Södergård
§ 105 Ny byggprocess
§ 106 Vattentjänstplan, Markaryds kommun
§ 107 Remiss av promemorian Utökad kontroll av uppgifter belastningsregistret
§ 108 Yttrande över förslag till ny Regional utvecklingsstrategi för Kronobergs 

län 2025–2035-remissutgåva
§ 109 Yttrande över förslag till ny Kulturplan Kronoberg 2025–2028
§ 110 Brottsförebyggande arbete - Lägesbild 2024 med åtgärdsplan
§ 111 En kommun fri från våld
§ 112 Yttrande över revisionsrapport "Granskning av kommunens 

måltidsverksamhet"
§ 113 Budget 2025 och EFP 2026–2028
§ 114 Primärt samverkansområde - gymnasiedimensionering
§ 115 Revidering av kommunstyrelsens attestliggare
§ 116 Personuppgiftsincidenter 2024
§ 117 Återrapportering externa uppdrag
§ 118 Allmän information och dialog
§ 119 Delegeringsbeslut 2024
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KS § 100
Godkännande av dagordning
Dnr 2023/504.KS 

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar

att, med nedan ändring, godkänna dagordningen.

Ärende 17, Återrapportering från Markaryds ryttarförening, utgår.
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KS § 101
Rapport från Länsstyrelsens uppföljningsbesök LEH
Dnr 2024/223.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att notera informationen.

Bakgrund och sammanfattning
Länsstyrelsen ska enligt Förordning (2017:870) om länsstyrelsernas 
krisberedskap och uppgifter inför och vid höjd beredskap följa upp 
kommunernas arbete med krisberedskap och civilt försvar. Länsstyrelsen 
ska följa upp detta arbete i sin helhet, med det särskilda fokus som 
kommunen har enligt kommunöverenskommelsen samt följa upp att 
kommunen använder den statliga ersättningen som avsett. Syftet är att 
”stötta och bidra till att utveckla arbetet”.

Genomförandet av uppföljningen har skett genom en diskussion kring 
respektive uppgiftsområde enligt kommunöverenskommelsen. Som stöd 
och inriktning utgår länsstyrelsen från de av MSB fastställda 
bedömningskriterierna, där ett urval har valts ut till respektive 
uppgiftsområde.

De olika uppgiftsområdena är Risk- och sårbarhetsanalysen (RSA), 
planering, geografiskt områdesansvar, rapportering, utbildning och övning 
samt användning av 2:4-medel.

Dagens sammanträde:
Stabs- och säkerhetschefen redogör för länsstyrelsens bedömningar och 
kommentarer till de olika uppföljningsområdena. Vidare redogörs för de 
förslag till åtgärder som framkommit i samband med uppföljningen. Hela 
uppföljningen finns sammanställd i ett dokument som omfattas av sekretess 
enligt 18 kap 13 § offentlighets- och sekretesslagen (2009:400).
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KS § 102
Begäran om godkännande av Markaryds industribyggnads 
AB förvärv av fastigheterna Traryd, Konditorn 4 respektive 
10 i Strömsnäsbruk
Dnr 2024/214.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige

att godkänna Markaryds Industribyggnads AB förvärv, enligt redovisat 
underlag, av fastigheterna Traryd Konditorn 4 respektive 10.

Bakgrund och sammanfattning
Styrelsen för Markaryds Industribyggnads AB har vid sitt sammanträde 
2024-05-28 hemställt om kommunfullmäktiges godkännande av ovan 
rubricerat ärende. Av beslutet framgår följande:

Som ett led i arbetet med Vision Strömsnäsbruk-Traryd 2030 pågår sedan 
en tid tillbaka ett särskilt projekt för att forma en ny mötesplats i 
Strömsnäsbruk som också ska utgöra ett tydligt centrum i samhället. Enligt 
Dalaplan, som är arbetsnamnet för projektet, är centrum tänkt att ligga i 
området längs med Nya Åbrovägen, mellan Lagastigsgatan och 
Hinnerydsvägen. 

Som en följd av projektet kommer det att krävas relativt omfattande 
förändringar; inte minst vad avser fastigheter inom kvarteret Konditorn (se 
bilagd illustrationsplan). Det är av väsentlig betydelse att aktuella 
fastigheter kan användas i linje med den inriktning som kommer till uttryck 
i projektet. Markaryds Industribyggnads AB (MIBAB) har därför för avsikt 
att förvärva fastigheterna Konditorn 4 och 10. Konditorn 4 förvärvas i syfte 
att rivas till förmån för ny väg. Förvärvet av Konditorn 10 avses ske som 
ett transportköp, där fastigheten omgående överlåtes vidare till ICA 
Strömsnäsbruk på oförändrade villkor. 

Efter förhandlingar har parterna (fastighetsägaren till Konditorn 4 resp 10 
resp MIBAB) nu kommit överens om köpeskilling och övriga villkor för 
förvärvet av nämnda fastigheter. För Konditorn 4 uppgår köpeskillingen till 
1,5 Mkr och för Konditorn 10 till 2,0 Mkr (se bilagda värdeutlåtande). 

Enligt bestämmelserna i kommunallagen 10 kap 3 § (2017:725), och även i 
MIBABs bolagsordning, ska bolaget bereda kommunfullmäktige möjlighet 
att ta ställning innan sådana beslut i verksamheten som är av principiell 
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betydelse eller annars av större vikt fattas. Frågan om att förvärva 
fastigheter till här redovisad köpeskilling är ett sådant beslut som ska 
godkännas av kommunfullmäktige. 

Mot bakgrund av vad ovan redovisats, hemställes att kommunfullmäktige 
godkänner MIBABs förvärv, enligt redovisat underlag, av fastigheterna 
Traryd Konditorn 4 resp 10.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 92. 2024-06-03
Begäran om godkännande av Markaryds industribyggnads AB förvärv av 
fastigheterna Traryd Konditorn 4 och 10 i Strömsnäsbruk 2024-05-29
Värdeutlåtande Traryd Konditorn 4 2024-05-29
Värdeutlåtande Traryd Konditorn 10 2024-05-29

Beslutet expedieras till:

Mibab
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KS § 103
Avgränsningssamråd Grönö, Illmatar Solar AB
Dnr 2024/151.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar 

att avge yttrande i enlighet med vad som framgår av protokollet.

Bakgrund och sammanfattning
Ilmatar Solar AB har via konsultföretaget Tyréns bjudit in Markaryds 
kommun samt Länsstyrelsen i Kronoberg till ett samrådsmöte den 15 april 
2024 gällande en solcellspark i området Grönö och Skafta, väster om 
Strömsnäsbruk och Traryd i Markaryds kommun. Samrådet gällde ett 
inledande avgränsningssamråd som ett första steg i processen att etablera 
en solcellspark i området. 

Ilmatar Solar AB ägs av det finska energibolaget Ilmatar Energy Oy, som 
sedan bolaget grundades 2011 uteslutande arbetar med förnybar energi och 
utvecklar, planerar, bygger och underhåller vindkrafts- och solcellsparker 
samt anläggningar för att lagra energi som reglerkraft. Ilmatar Solar AB 
ingår i en koncern med 14 bolag där koncernmoderbolaget, enligt 
Allabolag, är Ilmatar Solar Development Oy. För varje etablering bildas ett 
bolag inom koncernen som genomför projektet. 

Inför varje etablering genomför bolaget en lokaliseringsutredning för att 
finna områden med de förutsättningar som krävs för etablering och drift av 
storskaliga, markbaserade solcellsparker. I det nu aktuella området har ett 
antal markägare tecknat långsiktiga arrendeavtal med bolaget vilket varit 
en förutsättning för lokaliseringen och den fortsatta projekteringen. 

Ilmatar avser att ansöka om frivilligt tillstånd enligt 9 kap. miljöbalken för 
anläggande av solcellsparken. Ilmatar gör bedömningen att solcellsparken, 
med anledning av verksamhetsområdets storlek, kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan. För verksamheter och åtgärder som kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan ska en specifik miljöbedömning göras 
och en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) i enlighet med 6 kap. 
miljöbalken tas fram. MKB:n ingår som beslutsunderlag i 
tillståndsprövningen 

Ilmatar Solar AB avser att anlägga och driva en större solcellsanläggning 
om 523 ha nordväst om Strömsnäsbruk och väst/nordväst om Traryd, direkt 
väster om E4:an. Området utgörs av skogsmark, till största del 
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produktionsskog och torvmark. Bolagets ansökan omfattar att ta ned 
produktionsskog och markbereda området för uppförande av solpaneler på 
markställningar, växelriktare, step-up transformatorer, kopplingsstationer, 
transformatorstationer, energilagringsanläggning, elledningar, 
kommunikationsnät, vägar och servicebyggnader. Den årliga produktionen 
beräknas till ca 500 GWh. Bolaget planerar att lämna in en 
tillståndsansökan under hösten 2024 samt att kunna ta anläggningen i drift 
år 2029. 

Synpunkter 
Markaryds kommun konstaterar inledningsvis att den gröna omställningen 
innebär att Sveriges elproduktion ska vara 100 % fossilfri till år 2040, 
vilket innebär att en allt större andel el ska produceras genom förnybara 
källor. Solceller är en bidragande del för att nå detta mål och allt fler 
installerar idag solceller på sina tak, industrifastigheter mm. 

Storskaliga solcellsparker börjar också att bli alltmer förekommande och 
många av dessa är att likna vid industrietableringar som normalt kräver 
både detaljplaner och bygglov. Tillståndsprocessen för en solcellspark 
avviker väsentligt från all annan etablering vad gäller planläggning. 

I det här aktuella fallet uppgår den planerade arealen på solcellsparken till 
523 ha, vilket är mer än hela Strömsnäsbruks (336 ha) och Traryds (176 
ha) samhälle tillsammans (512 ha). Markaryds kommun anser det helt 
orimligt att ianspråkta en så stor areal enbart genom en tillståndsprocess. 
Ingen skulle finna det rimligt att exploatera en yta större än de två 
närliggande samhällena Strömsnäsbruk och Traryd med byggnader av 
samma höjd och yta som solcellerna i den tilltänkta solcellsparken utan 
detaljplaneläggning. 

Markaryds kommun vill i det sammanhanget uppmärksamma att de sju 
länsstyrelserna i Sydsverige så sent som i juni 2023 tillskrivit regeringen 
med en begäran om ett tydligare regelverk då det gäller att bygga 
solcellsparker på mark. Länk till skrivelsen: Tydligare regler för solceller 
på mark (lansstyrelsen.se). Att de myndigheter som har ansvaret för 
tillståndsgivningen uppvisar så stor osäkerhet kring handläggning och 
beslut visar på en stor rättsosäkerhet för de aktörer som är berörda av 
etableringen. 

Mot bakgrund av detta anser Markaryds kommun att den tilltänkta arealen 
är alldeles för omfattande att ta i anspråk, då den på ett mycket påtagligt 
sätt kommer att förändra hela landskapsbilden väster om tätorterna. 
Markaryds kommun anser därför att solcellsparkens omfattning ska 
reduceras och byggas uppdelad på mindre ytor och på de delar av området 
där de har minst påverkan på befintliga bostäder, landskapsbilden, områden 
för produktionsskog, naturmiljö etc. 
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Markaryds kommun har redan vid det inledande samrådet framfört 
önskemål om att samrådskretsen inte utformas så att den skär igenom och 
delar byar. Hela byn bör i sådana fall inkluderas. Som exempel framhålls 
Göshult, Bökhult och Beterås/Nyhem. Mot bakgrund av den planerade 
parkens omfattning ska företaget visa generositet och vidga samrådskretsen 
väsentligt. Av samma anledning förutsätter Markaryds kommun att bolaget 
genomför informationsmöten i Strömsnäsbruk och Traryd till vilka 
allmänheten bjuds in. 

Det är vidare av stor betydelse att stor hänsyn tas till de fastighetsägare 
som har sina bostads- eller fritidshus i eller i anslutning till 
exploateringsområdet. Detta gäller i alla delar under hela processen och 
inte minst då det gäller att säkerställa ett tillräckligt skyddsavstånd eller 
avgränsning mot dessa fastigheter. Markaryds kommun förväntar sig att 
bolaget visar stor hänsyn och respekt och tillmötesgår de krav som ställs 
under tillståndsprocessen vad avser information, planering, fotomontage 
mm. 

Markaryds kommun ställer sig vidare bakom de synpunkter som framförts 
vid det inledande samrådet 2024-04-15. 

Som framgår av det ovan anförda ställer sig Markaryds kommun ur ett 
samhällsplaneringsperspektiv avvisande till en solcellspark av den 
omfattning som föreslås i Tyréns samrådsunderlag. Därtill kommer de 
synpunkter som miljö- och byggnadsnämnden framfört i sitt yttrande 2024-
05-13, § 60, till kommunstyrelsen. Av detta framgår bland annat följande: 

”Parken kommer bland annat bestå av solpaneler på markställningar, 
transformatorstationer, energilagringsanläggning samt servicebyggnader 
som kräver bygglov enligt plan- och bygglagen (PBL). 

Enligt riktlinjer för installation av solcellsanläggning i Markaryds kommun 
krävs bygglov om anläggningen bildar ett tak, med utrymme under där 
personer kan vistas, MBN 2023/26. En byggnad definieras enligt 1 kap 4 § 
PBL som en varaktig konstruktion som består av tak eller av tak och 
väggar som är varaktigt placerad på mark samt är avsedd att vara 
konstruerad så att människor kan uppehålla sig i den. Panelernas höjd 
kommer att uppgå till cirka 0,8-3,0 meter i nederkant och cirka 6,0 meter i 
ovankant. Höjden har anpassats efter vilt. Vid prövningen av bygglovet 
enligt 9 kap 31 § PBL kommer ärendet att skickas på remiss till 
Länsstyrelsen för yttrande med avseende på dess påverkan på naturmiljön. 

Området kommer inte att inhägnas mer än känsliga delar så som 
transformatorstation och energianläggning, för att hindra obehörigt 
tillträde. 
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I det planerade området råder flertalet osammanhängande vattendrag där 
strandskydd råder enligt 7 kap 13–15 §§ miljöbalken och där 
strandskyddsdispens krävs. Dispens från strandskyddet kan ges med stöd 
av 7 kap 18 c § MB. 

I ett liknande ärende med en solcellspark i Markaryds kommun där 
området bestod till största del av skogsmark ansåg Länsstyrelsen att det 
inte finns särskilda skäl för åtgärden att bevilja dispens från strandskyddet 
enligt 7 kap 18 c § MB och upphävde nämndens beslut om dispens. Av den 
anledningen bedömer vi att det kan vara en svårighet i det här aktuella 
ärendet att medge dispens från strandskyddet. I det här ärendet ansåg 
Länsstyrelsen att området inte var i ianspråktaget och ansåg att det fanns 
oexploaterad mark utanför strandskyddat område. 

Dispens från strandskyddet kan endast ges med stöd av någon av de 6 
punkterna nedan: 18 c § Som särskilda skäl vid prövningen av en fråga om 
upphävande av eller dispens från strandskyddet får man beakta endast om 
det område som upphävandet eller dispensen avser 
1. redan har tagits i anspråk på ett sätt som gör att det saknar betydelse för 
strandskyddets syften, 
2. genom en väg, järnväg, bebyggelse, verksamhet eller annan exploatering 
är väl avskilt från området närmast strandlinjen, 
3. behövs för en anläggning som för sin funktion måste ligga vid vattnet 
och behovet inte kan tillgodoses utanför området, 
4. behövs för att utvidga en pågående verksamhet och utvidgningen inte 
kan genomföras utanför området, 
5. behöver tas i anspråk för att tillgodose ett angeläget allmänt intresse som 
inte kan tillgodoses utanför området, eller 
6. behöver tas i anspråk för att tillgodose ett annat mycket angeläget 
intresse”.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 93, 2024-06-03
Avgränsningssamråd Grönö, Illmatar Solar AB 2024-04-18
Bilaga 1, presentation Grönö 2024-04-15
Mailkonversation 2024-04-18
Minnesanteckningar 2024-04-15
Beslut MBN § 60 2024-05-13
Grönö samrådsunderlag 2024-05-31
Bilaga 1 fastighetskarta Grönö 2024-05-31
Bilaga 2 Preliminär layout Grönö 2024-05-31
Yttrande över avgränsningssamråd 2024-05-31
 
Beslutet expedieras till:

Tyréns: linda.genborg@tyrens.se
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KS § 104
Hemställan om avyttran av Fastighets AB Södergård
Dnr 2024/215.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att, med hänvisning till protokollsanteckningen nedan, återremittera 
ärendet till arbetsutskottet för ytterligare beredning.

Bakgrund och sammanfattning
Styrelsen för Markaryds Industribyggnads AB (MIBAB) har vid sitt 
sammanträde 2024-05-28 beslutat hemställa hos kommunfullmäktige om 
godkännande av att en avyttring av aktierna i Fastighets AB Södergård 
inleds; innebärande bl.a. att: 

• En överlåtelse av samtliga aktier i Fastighets AB Södergård 
konkurrensutsättes genom anbudsförfarande, 

• i anbudsförfrågan ska särskilt betonas att MIBAB vill se en 
samhällsnyttig och värdeskapande plan för hur köparen ämnar använda 
Södergårdsområdet framdeles, 

• samt att under förutsättning av att avtal om aktieöverlåtelse upprättas, 
kommer detsamma att föreläggas kommunfullmäktige för godkännande.

Bakgrund och sammanfattning 
• Under förutsättning att kommunfullmäktige godkänner MIBAB:s 

hemställan kan arbetet påbörjas med att infordra anbud för en 
överlåtelse av samtliga aktier i Fastighets AB Södergård. 

• I anbudsförfrågan ska särskilt betonas att MIBAB vill se en 
samhällsnyttig och värdeskapande plan för hur köparen ämnar använda 
Södergårdsområdet. Därvid bör klargöras de förutsättningar under vilka 
en anbudsgivare är beredd att teckna exploateringsavtal med Markaryds 
kommun. 

• I anbudsförfrågan ska markeras att MIBAB inte kan lämna några 
utfästelser angående vilka planmässiga regleringar som kan gälla för 
Södergårdsområdet framdeles. 

• Södergårdsområdets attraktionsvärde är i dagsläget sammankopplad 
med dess kulturhistoria. Vid en överlåtelse till en privat köpare kommer 
ekonomiska faktorer såsom utbyggnadsmöjligheter, och andra 
förändringar, att ha betydelse. Det är därför viktigt att finna en rimlig 
balans mellan att tillgodose marknadsekonomiska värden och ett 
bibehållande av kulturhistorisk miljö och byggnader. En sådan 
reglering, vilken främst kan komma till uttryck i en ny detaljplan, 
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ankommer främst på Markaryds kommun respektive på köparen att 
komma överens om. 

• Innan avtal om aktieöverlåtelse tecknas ska ”Gamla posthuset” 
avstyckas och bilda en mindre fastighet. 

• Om anbudsförfarandet leder till att avtal om aktieöverlåtelse upprättas, 
kommer avtalet att föreläggas kommunfullmäktige för godkännande. 

Fastighets AB Södergård ingår i en koncern med Markaryds 
Industribyggnads AB (MIBAB) som moderbolag. Samtliga bolag i 
koncernen är av Markaryds kommun helägda aktiebolag. 

Styrelsen för MIBAB konstaterar att ökande drifts- och 
underhållskostnader för Södergård på sikt leder till en successiv reducering 
av fastighetsbolagets kapital. Mangårdsbyggnaden har tidigare varit uthyrd 
till extern hyresgäst, men sedan årsskiftet 2023/2024 står byggnaden tom 
och genererar därmed inga intäkter. Inga av de övriga byggnaderna på 
fastigheten nyttjas i nuläget för något intäktsfrämjande ändamål mer än 
marginellt och styrelsen bedömer att det kan vara förenat med betydande 
svårigheter att utveckla uthyrningsverksamheten framdeles. Det kan 
noteras att underhand har det från kommunförvaltningen anförts att det inte 
heller är aktuellt att nyttja byggnaden för något kommunalt ändamål. 

I enlighet med bolagsordningen har MIBAB till syfte att främja en allsidig 
utveckling av näringslivet i kommunen medan det av Fastighets AB 
Södergårds bolagsordning framgår att bolagets syfte är att främja en 
allsidig utveckling av hembygds- och kulturverksamheten i kommunen. 
Syftet med verksamheten i moderbolag respektive dotterbolag avviker 
tydligt från varandra. Denna skiljaktighet kan utgöra ett problem såväl för 
den löpande verksamheten som då MIBAB, i egenskap av moderbolag, ska 
utforma och verka utifrån en gemensam strategi för kommunkoncernen. 
Mot bl.a. den bakgrund som redovisats ovan överväger MIBAB nu att, 
genom överlåtelse av samtliga aktier, avyttra dotterbolaget Fastighets AB 
Södergård med tillhörande fastighet Markaryd 34:1. Enligt bestämmelserna 
i kommunallagen 10 kap 3 § (2017:725), och även i respektive 
bolagsordning, ska bolaget bereda kommunfullmäktige möjlighet att ta 
ställning innan sådana beslut i verksamheten som är av principiell 
betydelse eller annars av större vikt fattas. Frågan om att sälja ett bolag är 
ett sådant beslut som ska godkännas av kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Fastigheten Markaryd 34:1 
Fastighets AB Södergård innehade ett stort markbestånd i Markaryd fram 
till tiden för millennieskiftet. Det huvudsakliga markbeståndet avyttrades 
efter hand och i dagsläget återstår Markaryd 34:1. 
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Under den tid då Markaryds kommun var direkt ägare till Fastighets AB 
Södergård och även sedan MIBAB övertog aktierna i bolaget, har det vid 
återkommande tillfällen förts diskussioner om Södergårdsområdet; såväl 
vad avser dess framtida användning som hur detaljplanen för området bör 
utformas. 

Ekonomiska förutsättningar 
Kommunfullmäktige godkände 1997-05-29, § 59, ny bolagsordning för 
fastighetsbolaget. Ändringen föranleddes av en fondemission där 
aktiekapitalet ökades till 100 tkr och antalet aktier med 337 till 1000 st 
totalt. Det finns inga uppgifter om att de nya aktierna skulle ha utfärdats. 
Vid en försäljning av aktierna i bolaget bör förutsättningarna för att låta 
makulera, eller döda, aktierna klargöras. 

MIBAB köpte Fastighets AB Södergård från Markaryds kommun 
(kommunfullmäktiges beslut 2004-02-26, § 11) för en köpeskilling om 800 
000 kr, vilket motsvarade eget kapital i Södergård vid bokslutet 2002-12-
31. Fastighets AB Södergård äger fastigheten Markaryd 34:1. Fastigheten 
är en specialenhet och har därmed inte åsatts något taxeringsvärde. 
Markarealen uppgår till 9 522 m². 

Enligt årsredovisning 2023 utgörs tillgångarna i Fastighets AB Södergård 
av en kassa på 1,2 mkr och mark bokförd till 228 tkr. Eget kapital (EK) 
uppgår till 1 037 tkr med 756 tkr fritt EK och 281 tkr bundet EK, varav 161 
tkr är uppskrivningsfond. 

Löpande verksamhet utgörs av fastighetsförvaltning av byggnaderna inom 
Markaryd 34:1. För 2023 uppgick rörelseresultatet till 750 tkr, vilket främst 
kan förklaras av att tidigare hyresgäst erlade hela ersättningen för 
uppsägningsperioden. För närmast föregående år har rörelseresultatet varit 
negativt. Från och med 2024 är den årliga hyresintäkten marginell, vilket 
med all säkerhet kommer att leda till ett underskott för bolagets 
driftskostnader. 

Detaljplan 
För Södergårdsområdet gäller detaljplan som vann laga kraft 1976. 
Området är idag reglerat som ”Allmänt ändamål”. Nuvarande plan 
innefattar inga bestämmelser om skydd för kulturmiljön eller ifråga om 
bevarande av byggnader. 

Områden med beteckningen A- Allmänt ändamål i äldre planer är avsedda 
för allmänna ändamål. Kravet i plan- och bygglagen att ändamålet måste 
redovisas innan bygglov får ges gäller inte för dessa äldre planer. Boverket 
rekommenderar att kommunerna ändrar detaljplaner med beteckningen 
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Allmänt ändamål. Enligt styrelsens för MIBAB uppfattning är det av 
största betydelse att en ändrad detaljplan genomförs snarast. 

Tidigare var det enbart offentliga organ som fick vara huvudman för en 
verksamhet inom A-Allmänt ändamål. Sedan 1 januari 2015 är det dock 
möjligt även för enskilda huvudmän att få bygglov inom dessa A-områden. 
Det innebär att det inte längre krävs planändring eller att planen upphävs 
för att bygglov ska kunna ges för annat än yttre och inre ändring (Plan- och 
bygglag (2010:900) 9 kap. 30, 32, 32 a §§). Däremot får bygglov bara ges 
om åtgärden innebär att fastigheten eller byggnadsverket som åtgärden 
gäller används för samma allmänna ändamål som fastigheten eller 
byggnadsverket senast användes till. Om den privata huvudmannen vill 
använda fastigheten eller byggnadsverket till något annat ändamål krävs att 
planen ändras eller upphävs. 

Vid infordrande av anbud på Fastighets AB Södergård har MIBAB inga 
formella möjligheter att lämna någon utfästelse om vilken byggrätt, eller 
andra bestämmelser, som kan komma att gälla för området. Om avtal om 
aktieöverlåtelse tecknas bör det övervägas om köparen och Markaryds 
kommun ska ingå ett exploateringsavtal som innefattar en ändring av 
detaljplanen. 

Kulturhistoriskt värde 
Södergård har en lång historia i form av gränspostering mellan Sverige och 
det då danska Skåne. Här fanns gästgivargården och sannolikt var även 
poststationen belägen här. Markaryd blev Sveriges andra postort efter 
Stockholm och posthuset nämns i skrift för första gången år 1620. 
Gästgivargården brann ned 1865. Under en period därefter fanns 
postkontoret i den byggnad på Södergård som i dag kallas ”Gamla 
posthuset”. Inom området finns även en gammal kvarn vid Kvarndammen. 
Nuvarande mangårdsbyggnad är uppförd under mitten av 1800-talet och är 
i dagligt tal den byggnad som avses med benämningen ”Södergård”. 

Vid en eventuell förändring av Södergårdsområdets användning är det 
viktigt att vederbörlig hänsyn kan tas till den befintliga kulturmiljöns 
bevarande. Sådana avvägningar bör främst ske i anslutning till en 
revidering av detaljplanen för Södergårdsområdet. I syfte att bevara 
”Gamla posthuset” har det påbörjats en avstyckning av denna del av 
fastigheten. Den nya fastighet där ”Gamla posthuset” är belägen skulle 
sedan kunna övergå i kommunal ägo, denna fråga får dock avgöras i annat 
ärende. 

Värdering av bolaget 
Utgångspunkten vid en överlåtelse av Fastighets AB Södergård är att 
försäljning ska ske till marknadspris. Det är också viktigt att 

15



Kommunstyrelsen                                                              2024-06-11

5Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

handläggningen av bolagets överlåtelse sker i överensstämmelse med 
kommunallagens bestämmelser och med beaktande av EU:s regler om 
statsstöd. Genom att tillämpa ett anbudsförfarande, dvs. öppet 
konkurrensutsätta överlåtelsen av bolaget med tillhörande fastighet, kan 
det, så långt möjligt är, säkerställas att bolaget överlåts till marknadspris. 

Samtidigt måste framhållas att det är förenat med svårigheter att värdera ett 
kommunalt aktiebolag av den karaktär som Södergård utgör. En enkel 
beräkning av bolagets substansvärde kan vara missvisande med hänsyn till 
vad som kan vara ett faktiskt värde på bolagets fastighet. Värdet kan 
påverkas av vilka möjligheter som framdeles kan finnas till en vidare 
exploatering av fastigheten. Värdet påverkas också av vilka 
utbyggnadsbegränsningar som kan följa av eventuella planåtgärder, eller 
kontraktsvillkor, för bevarande av miljön på Södergård. MIBAB har för 
avsikt att uppdra åt extern, oberoende expertis att göra en 
marknadsvärdering av fastighetsbolaget innan ett anbudsförfarande inleds.

Det bör i detta sammanhang betonas att vid en försäljning av bolaget sätts 
priset på aktierna och inte på bolagets egendom. 

Överlåtelseform 
Styrelsen har nogsamt undersökt olika alternativ ifråga om försäljning och 
därvid kommit fram till att en överlåtelse av samtliga aktier i 
fastighetsbolaget är det fördelaktigaste alternativet. Genom en överlåtelse 
av aktierna överlåts även fastigheten Markaryd 34:1, men Fastighets AB 
Södergård kvarstår därmed som fastighetsägare. Detta förfaringssätt brukar 
benämnas som överlåtelse av ”paketerad fastighet” och är vanligt 
förekommande. 

Formen för en sådan överlåtelse kan medföra fördelar ur skattemässig 
synpunkt för både säljare och köpare. För köparens del innebär överlåtelsen 
att eftersom det är aktierna – och inte fastigheten – som byter ägare 
behöver köparen inte betala stämpelskatt. Detta blir ofta en betydande 
besparing eftersom stämpelskatten för en juridisk person uppgår till 4,25 
procent av köpeskillingen.

Dagens sammanträde:
Kommunstyrelsen noterar önskemålet från MIBAB att avyttra bolaget, men 
anser att ärendet bör beredas vidare, t ex vad gäller fastighetens betydelse 
för den sociala hållbarheten, dess kulturhistoriska värde, vad en försäljning 
och framtida exploatering skulle innebära ur ett bredare samhällsperspektiv 
samt övriga relevanta faktorer.

Ordföranden yrkar, mot bakgrund av det ovan anförda, att ärendet 
återremitteras till arbetsutskottet för ytterligare beredning.
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Sedan överläggningarna förklarats avslutade ställer ordföranden 
proposition på om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner 
att kommunstyrelsen beslutar att återemittera ärendet.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 95, 2024-06-03
Skrivelse om godkännande om avyttran av Fastighets AB Södergård 2024-
05-29
Bolagsordning Södergård 2024-05-29
Järven 1 2024-05-29
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KS § 105
Ny byggprocess
Dnr 2024/100.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta förslaget till ny byggprocess att gälla från och med 2024-07-01,
och att nu gällande ”Rutin för handläggning av ny-, om- och tillbyggnad 
av kommunala lokaler vid generalentreprenad”, antaget av kommun-
fullmäktige 2004-04-21, § 39, därmed upphör att gälla.

Bakgrund och sammanfattning
Nu gällande styrdokument ”Rutin för handläggning av ny-, om- och 
tillbyggnad av kommunala lokaler vid generalentreprenad” antogs av 
kommunfullmäktige 2004-04-21, § 39. Sedan tidigare har förvaltningschef 
teknisk förvaltning fått i uppdrag att revidera befintligt dokument. Syftet 
med uppdraget har varit att revidera/modernisera samt ta fram förslag till 
reviderat dokument som ska vara applicerbart inom alla förvaltningar 
inklusive teknisk förvaltning, som i själva processen kommer att ha i 
uppdrag att verkställa (upphandla, bygga och förvalta).

Det framtagna förslaget bygger på att man går från fem faser till fyra i 
byggprocessen;
1. Behovsfas, med verksamhetsspecifik behovsanalys och 

verksamhetsbeskrivning
2. Programfas, med lokalprogram, facklig förhandling, medelsanvisning, 

upphandling av konsult, samt framtagande av förslagshandling
3. Projekterings- och upphandlingsfas
4. Drift-/förvaltningsfas

En handbok har också tagits fram, i vilken tydliggörs vad som ska göras, 
vem som ska besluta och när detta ska ske.

Dokumentet har tagits fram i bred delaktighet med arbetsgrupper inom de 
olika förvaltningarna. För att en byggprocess ska vara så bra så möjligt är 
det angeläget att bereda och förankra dokumentet inom samtliga 
förvaltningar innan det redovisas för politiken för beslut.

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-09, § 64, att skicka dokumentet med 
tillhörande handbok på en intern remissrunda till politiken och de olika 
förvaltningarna/nämnderna. 
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Miljö- och byggnadsnämnden har 2024-05-13, § 63, behandlat ärendet och 
välkomnar ett nytt, enklare och tydligare dokument. Nämnden tycker det är 
bra med ett förtydligande som beskriver byggprocessens samtliga steg på 
ett pedagogiskt sätt och vem som ansvarar för respektive aktivitet. 
Dokumentet är lätt att följa och nämnden uppskattar hänvisning till miljö- 
och byggenhetens e-tjänster, som exempelvis bygglov och startbesked, i fas 
3. Begäran om slutbesked skulle kunna förtydligas i steg 18 eller lägga till 
”E-tjänst för slutbesked” i steg 22.

Utbildnings- och kulturnämnden har 2024-05-22, § 75, behandlat ärendet 
och välkomnar ett nytt, enklare och tydligare dokument för byggprocessen 
i kommunen. Nämnden önskar att initierandet av byggprocessen klargörs i 
dokumentet genom att det tydliggörs att processen påbörjas först genom 
fattat beslut i relevant instans. Det vill säga att politiken involveras redan i 
förslagets steg 1 - Behovsanalys och verksamhetsbeskrivning. Det är 
naturligt att förvaltning och verksamhet är de första att upptäcka behovet, 
men att detta förankras genom att politiken involveras tidigt. Detta bör ske 
genom att beslut fattas i relevant instans om att påbörja processen att ta 
fram en mer utvecklad behovsanalys/verksamhetsbeskrivning innan en 
bredd av aktörer involveras. Nämnden konstaterar vidare att strax under 
hälften av landets kommuner följer den så kallade 1%-regeln när det 
kommer till byggprojekt, vilket innebär att 1% av byggprojektets kostnad 
avsätts till byggnadsanknuten konstnärlig utsmyckning och gestaltad 
livsmiljö. För att kulturperspektivet ska beaktas önskar utbildnings- och 
kulturnämnden att det i dokumentet förtydligas att även enheten för kultur- 
och fritid är viktig att involvera under steg 3 – Framtagning av 
lokalprogram.

Socialnämnden har 2024-05-23, § 59, beslutat att inte ha något att invända 
mot den nya byggprocessen.

Det noteras att nämndernas synpunkter i stort arbetats in i dokumentet.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse fastighetschefen 2024-06-05
Beslut KSAU § 96, 2024-06-03
Beslut KS § 64, 2024-04-09
Beslut KSAU § 48, 2024-04-02
Byggprocessen Steg för steg
Beslut MBN § 63, 2024-05-13
Beslut UN § 75, 2024-05-22
Beslut SN § 59, 2024-05-23

Beslutet expedieras till:

Förvaltningschef teknisk förvaltning
Fastighetschef
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KS § 106
Vattentjänstplan, Markaryds kommun
Dnr 2023/399.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att, i enlighet med 6a § Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster, anta 
”Vattentjänstplan för Markaryds kommun” att gälla från och med 2024-07-
01.

Bakgrund och sammanfattning
Kommunstyrelsen i Markaryds kommun påbörjade arbetet med att ta fram 
en VA-plan under hösten 2022. Detta arbete är nu färdigställt genom 
kommunfullmäktiges beslut 2024-02-26, § 7.

I Markaryd kompletteras VA-planen med en vattentjänstplan för att 
uppfylla lagkravet enligt Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster. En 
första version av vattentjänstplanen har under hösten 2023 varit ute på 
samråd med Länsstyrelsen som 2023-10-25 inkom med synpunkter. 
Justeringar har gjorts, både med avseende på Länsstyrelsens synpunkter, 
men också efter vad som hunnit hända sedan samrådet. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-04-02, § 44, att i enlighet 
med 6c§ Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster, ställa ut förslaget till 
Vattentjänstplan med tillhörande samrådsredogörelse för granskning. 
Under granskningstiden har Länsstyrelsen 2024-05-20 inkommit med ett 
yttrande. En sammanfattning 
av de justeringar som gjorts återfinns i den till ärendet hörande 
granskningsredogörelsen.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 96, 2024-06-03
Beslut KSAU § 44, 2024-04-02
VA-chefens tjänsteskrivelse 2024-03-12
Vattentjänstplan, Markaryds kommun 2024-05-31
Bilaga ”Tidsramar vattentjänstplan” 2023-12-07
Samrådsredogörelse 2024-03-12
Länsstyrelsens yttrande 2024-05-20
Bilaga 4 över Länsstyrelsens yttrande 2024-05-31
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KS § 107
Remiss av promemorian Utökad kontroll av uppgifter 
belastningsregistret
Dnr 2024/141.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar
 
att avge yttrande i enlighet med vad som framgår av protokollet.

Bakgrund och sammanfattning
Utbildningsdepartementet har berett Markaryds kommun möjlighet att, 
senast den 2 augusti 2024, lämna synpunkter på ovan rubricerad 
promemoria. 

En utredare har fått i uppdrag att biträda Regeringskansliet 
(Utbildningsdepartementet) med att bl.a. göra en översyn av vilka brott 
som bör ingå dels i det utdrag ur belastningsregistret som enligt skollagen 
ska uppvisas av den som erbjuds en anställning eller på annat sätt ska 
anlitas eller tas emot inom skolväsendet eller annan pedagogisk 
verksamhet, dels i den registerkontroll som kan göras av en person som är 
över 15 år och som är folkbokförd där pedagogisk omsorg ska bedrivas (U 
2024 B). 

I avvaktan på utredarens förslag lämnas i promemorian förslag på vissa nya 
brott som bedöms angelägna att snabbt föra in i regleringen om 
registerkontroll. 

Markaryds kommun ställer sig positiva till utredningens förslag. Att 
registerutdraget utökas till att innehålla brott mot terroristbrottslagen och 
brottet involverande av underårig i brottslighet underlättar för kommunen 
att skydda barn och våra verksamheter mot organiserad brottslighet och 
våldsbejakande extremism. 

Promemorian är tydlig med att inkludera konsekvensbeskrivning för den 
personliga integriteten och Markaryds kommun instämmer i bedömningen 
att en utökad kontroll är förenlig med dataskyddsförordningen och att 
intrånget i den personliga intigritetern är proportionerligt. 

Förslaget bedöms inte innebära några extra kostnader eller insatser för 
kommunen under förutsättning att det fortsatt kommer att vara möjligt att 
uppvisa utdrag ut belastningsregistret digitalt.
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Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 99, 2024-06-03
Remissmissiv Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret 2024-04-
10
Beslut UKN § 77, 2024-05-22
Yttrande 2024-05-30

Beslutet expedieras till:

u.remissvar@regeringskansliet.se, diarienummer U2024/01028
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KS § 108
Yttrande över förslag till ny Regional utvecklingsstrategi för 
Kronobergs län 2025-2035-remissutgåva
Dnr 2024/124.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med vad som framgår av protokollet.

Bakgrund och sammanfattning
Region Kronoberg har berett Markaryds kommun möjlighet att, senast den 
17 juni 2024, lämna synpunkter på remissversionen av ”Regional 
utvecklingsstrategi för Kronobergs län 2025–2035”. 

Kronobergs nuvarande regionala utvecklingsstrategi – Gröna Kronberg - 
togs fram 2015 (reviderad 2019). Många saker har hänt i vår omvärld sedan 
dess och många på ledande positioner som var med och tog fram målbilden 
2015 har idag andra uppdrag. Regionala utvecklingsnämnden beslutade 
därför att en ny Regional utvecklingsstrategi skulle tas fram för att börja 
gälla 2025 till 2035. 

Ungefär 600 personer från länets kommuner, Region Kronoberg, 
Länsstyrelsen, Linnéuniversitetet och andra statliga myndigheter, 
näringslivsföreträdare, civilsamhället och ungdomar har under 2023 varit 
med i processen med att ta fram en ny målbild för länets hållbara regionala 
utveckling. Många aktörer har även bidragit med inspel till strukturbild, 
långsiktiga prioriteringar och utforskande kraftsamlingar. 

Region Kronoberg har, enligt förordningen om regionalt tillväxtarbete 
(2017:583) regeringens uppdrag att samordna och leda det regionala 
utvecklings- och tillväxtuppdraget. Det innebär bland annat att ta fram och 
fastställa en strategi för utvecklingen i länet - regionala 
utvecklingsstrategin. Strategin ska aktualiseras minst en gång per 
mandatperiod. Regionala utvecklingsstrategin ska fastställas under hösten 
2024 för att börja gälla från 2025. 

Markaryds kommun avger följande yttrande över förslaget: 

Övergripande 
Markaryds kommun välkomnar en regional utvecklingsstrategi (RUS) som 
kan bidra till ett gemensamt, målinriktat arbete som stärker regionens 
kvaliteter och ger kraft inför de utmaningar vi står inför såväl lokalt, 
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nationellt som globalt. Förslaget fångar i huvudsak de utmaningar som vi 
står inför, men det saknas ett strategiskt perspektiv som i sig innebär ett 
tydligare budskap om att tänka nytt. Man skulle kunna sammanfatta detta 
med att dokumentet och målbilden beskriver ett visionärt tillstånd där allt 
gott tillfaller alla oavsett vem man är och var man bor snarare än att vara en 
strategi som mer konkret prioriterar och möter de utmaningar vi verkligen 
behöver fokusera på. 

Det är positivt att strategin lyfter fram betydelsen av goda uppväxtvillkor 
för barn och ungdomar liksom åtgärder för att stärka jämställdhet och 
motverka utanförskap. Detta är angelägna områden som de flesta anser 
självklara, men som inte alltid utvecklas i den riktning man skulle önska. 
Markaryds kommun saknar dock den viktigaste aktören för att lyckas i 
detta arbete, nämligen familjen. Barn som växer upp i trygga familjer får 
förutsättningar att klara livets olika utmaningar. Samhällets olika 
institutioner och trygghetsnät är oerhört viktiga och ska alltid fungera – 
men kommer alltid att vara ett komplement. Därför anser vi att familjens 
betydelse borde omnämnas i en regional utvecklingsstrategi. 

Strategins målbild och rumslig riktning 
Framtidens Kronoberg 2035: Möter målbilden, i sin helhet eller i delar, 
er bild av den önskvärda framtiden i länet? 

Strategin beskriver olika funktionella, regionala samband såväl inom som 
över läns- och landsgränserna samt till olika typer av landsbygder och 
tätorter. Detta ger ett starkt stöd för strategiska infrastruktursatsningar såväl 
inom regionen som mellan angränsande regioner. För att kunna möta den 
målbild som beskrivs kommer det att krävas stora och omfattande 
satsningar på kollektivtrafiken. Här uppstår en tydlig målkonflikt mellan 
målbilden och de resurser som hittills satsats på en utökad kollektivtrafik. 
Markaryds kommun ifrågasätter om Region Kronoberg har de resurser som 
krävs för att nå målbilden och befarar att strategins många ord i denna del 
riskerar att inte omsättas i handling. 

Strukturbild – Sydsveriges mittpunkt: Stödjer de planeringsprinciper 
som finns i strukturbilden ett genomförande av era planeringsuppdrag som 
är aktuella på 10 års sikt? 

Markaryds kommun ser en tydlig målkonflikt i målsättningen att lansera 
vårt geografiska område som ”Sydsveriges mittpunkt”. Om man menar 
allvar med denna målsättning, krävs betydligt fler formuleringar om de 
mellanregionala sambanden till fler regioner än Öresundsregionen. 
Markaryds kommun anser det inte relevant att peka ut sig själv som en 
tänkt mittpunkt, utan menar att denna formulering bör tas bort. Vi delar 
däremot strategins inriktning vad gäller betydelsen att knyta regionen 
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starkare till Öresundsregionen och snarare bli en del av denna än en 
självutnämnd mittpunkt som vi torde vara ensamma om att beskriva den 
som. 

Det är positivt att förslaget lyfter betydelsen av att utforma våra fysiska 
miljöer på ett sätt så att de är hälsofrämjande, trygga och attraktiva. 
Markaryds kommun har ett växande näringsliv och det finns ett tydligt 
behov att kunna svara upp mot marknadens behov och önskemål. 
Möjligheten att tillskapa attraktiv mark för näringslivet har därför stor 
bäring på regionens framtida attraktivitet och tillväxtpotential. Det finns en 
risk för målkonflikt i strategin då det kommer till markanvändning och 
fysisk planering och det är angeläget att strategin även lyfter attraktiv mark 
för näringslivet som en strategisk viktig faktor för den regionala 
utvecklingen. 

Långsiktiga prioriteringar 
Förflyttningar: Ser ni att de föreslagna förflyttningarna, i sin helhet eller i 
delar, är relevanta utifrån ert perspektiv? Om inte, lämna gärna konkreta 
förslag på formuleringar av innehåll. 

För att RUS:en ska fungera praktiskt i olika verksamheters vardag, behöver 
den preciseras och bli mer konkret. Efter respektive prioritering anges 
målen som ett antal förflyttningar, men det saknas en beskrivning av vilka 
indikatorer som ska ligga till grund för att följa upp dessa. Det är möjligt 
att dessa indikatorer ska presenteras i kompletterande handlingsplaner. För 
att bli det styrande och levande dokument som RUS:en förtjänar, anser 
Markaryds kommun att indikatorerna och kommande uppföljningar 
åtminstone bör finnas med i en bilaga. Då kan strategin bli det inspirerande 
dokument som regionen önskar och fungera som stöd för oss i det lokala 
arbetet. I annat fall riskerar RUS:en, i sin nuvarande utformning, att bli ett 
dokument som till stora delar inte kommer att omsättas i handling. 

Vi agerar för att…: Är innehållet, i sin helhet eller i delar, relevant 
utifrån ert perspektiv? 
Om inte, lämna gärna konkreta förslag på formuleringar av innehåll. 

Markaryds kommun håller med om att det krävs samverkan och 
kraftsamling för att strategin ska kunna realiseras samt att regionens olika 
aktörer tar sitt ansvar inom sitt respektive område att verka i strategins 
riktning. RUS:en skulle sannolikt bli ett än mer styrande och levande 
dokument om den även övergripande kan redovisa olika aktörers 
huvudsakliga bidrag. Det framkommer inte om regionen tänker ta fram en 
gemensam handlingsplan för strategin eller om ansvaret helt ges till 
berörda aktörer att tolka och följa RUS:en. 
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Genomförandet 
Hur ser ni att er organisation kan bidra till genomförandet av strategin? 
Inom vilken del av strategin har ni engagemang och vill ta ansvar? 

Markaryds kommun anser att strategin väl fångar länets styrkor, 
utvecklingspotential samt de utmaningar vi har att möta. Det är samtidigt 
viktigt att konstatera att det är de olika aktörerna, inte minst i länets 
kommuner, som avgör om strategin kommer att ha framgång. Frågor som 
attraktivitet (trygghet och sammanhållning), näringslivsutveckling, 
demografiska förändringar, kompetensförsörjningen samt social, 
ekonomisk och miljömässig hållbarhet står högt på vår kommuns agenda 
och dessa kommer Markaryds kommun även fortsättningsvis att lägga stort 
fokus på. Det arbetet förväntar vi oss att regionen bidrar till, exempelvis 
genom att utveckla infrastruktur, kollektivtrafik och den nära vården. 
Attraktivitet handlar till stor del om en god tillgång och tillgänglighet inom 
de områden som Region Kronoberg ansvarar för. 

Övrigt 
Dokumentet behöver bearbetas redaktionellt och korrigeras i vissa 
avseenden enligt det följande: 

• I flera avsnitt upplevs meningsbyggnaden närmast som talspråk. Det 
förekommer på flera ställen att ett antal meningar börjar med 
exemplifieringar som ”Till exempel”, ”Bland annat”, ”Framförallt” och 
”Det vill säga”, meningar som med fördel skulle kunna skrivas ihop 
med närmast föregående mening. 

• Företaget NIBE skrivs med versaler (sid 9). 
• Länet utmärker sig inte bara inom träbyggnadsteknik, utan även genom 

innovation och utveckling av klimatsmarta energilösningar inom ett 
flertal segment (sid 9). 

• ”Därtill riskerar sjunkande resultat i skolan att försämra ungas framtida 
hälsa” (sid 9). Skolrelaterade faktorer är, enligt Folkhälsomyndigheten, 
bara en av flera orsaker till barns psykiska ohälsa. Då det även kan 
handla om uppväxtvillkor, hemmiljö, socioekonomiska förutsättningar, 
föräldrarnas mående, användningen av digitala medier samt fritid och 
tillgång till fysisk aktivitet känns det fel att lyfta sjunkande skolresultat 
som den enda faktorn till ohälsa och utanförskap. 

• På flera ställen i strategin används benämningen ”individ/er”. En individ 
är en självständig enhet av en art. Individen kan vara en människa, ett 
annat slags djur eller en växt. En person är däremot alltid av arten 
människa. Begreppet ”individer” bör därför ändras till ”personer” eller 
”människor”. 

• ”Ett mer jämställt näringsliv har resulterat i att fler kvinnor, 
utrikesfödda och unga driver företag” (sid 21). Resultatet borde väl vara 
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det motsatta, dvs: Fler kvinnor, utrikesfödda och unga driver företag, 
vilket resulterat i ett mer jämställt näringsliv. 

• ”Med fokus på produktion och konsumtion inom planetens gränser” (sid 
21). Vår planet utgör visserligen den yttersta gränsen, men här behöver 
det förtydligas att det handlar om den miljö- och klimatmässigt hållbara 
gränsen. 

• ”Innovations- och företagsfrämjande stöd ska fördelas jämställt” (sid 
22). Stödet, till exempel i form av fördelning av statliga 1:1-medel ska 
väl i första hand ges till de satsningar som ger mest tillväxt och 
utväxling. 

• Energisektorn saknas i uppräkningen av länets ledande branscher (sid 
23). 

• Maskinindustri bör bytas mot teknikindustri. En av de största 
delbranscherna inom teknikindustri är just maskinindustrin (sid 23-ff). 

• Det behövs ett förtydligande av definitionen ”likställt digital 
infrastruktur med konventionell infrastruktur” (sid 24).

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 100, 2024-06-03
Beslut KSAU § 82, 2024-05-06
E-post 2024-03-22
Ny regional utvecklingsstrategi för Kronobergs län 2025–2035, remittering
Ny regional utvecklingsstrategi för Kronobergs län 2025–2035, inbjudan
Yttrande 2024-05-30

Beslutet expedieras till:

region@kronoberg.se senast 2024-06-17
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KS § 109
Yttrande över förslag till ny Kulturplan Kronoberg 2025-
2028
Dnr 2024/193.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen besluta
 
att avge yttrande i enlighet med vad som framgår av protokollet.

Bakgrund och sammanfattning
Region Kronoberg har berett Markaryds kommun möjlighet att, senast den 
28 juni 2024, lämna synpunkter på förslag till ”Kulturplan Kronoberg 
2025–2028”. 

Regionernas kulturplaner är kulturpolitiska strategier och del av den 
statliga kultursamverkansmodellen som inte bara är en angelägenhet 
mellan regionerna och staten. Regionerna är en del av 
kultursamverkansmodellen, vilken ska ge utrymme för regionala 
variationer och prioriteringar samt en kulturpolitik närmare medborgarna. 

Syftet med kultursamverkansmodellen är att den ska bidra till att de 
nationella kulturpolitiska målen uppnås och samtidigt ge ökade möjligheter 
till regionala prioriteringar och variationer. Den medför också att 
kulturpolitiska beslut fattas närmare medborgarna. 

Regionernas fleråriga kulturplaner är politiskt beslutade planer som tas 
fram i samverkan med kommunerna, efter samråd med civilsamhälle och 
det professionella kulturlivet i regionen. Det är positivt att kommunerna 
därmed ges ett ökat inflytande i förarbetet till kulturplanen. 

Kulturplanerna omfattar i många fall regionens samlade kulturpolitiska 
strategi och plan och inte enbart de delar som regleras i förordningen om 
bidrag till regional kulturverksamhet. Dessutom finns det tydliga 
kopplingar mellan den regionala kulturpolitiken och det regionala 
utvecklingsansvaret. 

Kommunerna är betydande aktörer även för den regionala 
kulturverksamheten. Ett exempel på detta är att de idag bär 25 procent av 
de årliga bidragen inom ramen för kultursamverkansmodellen. Regionerna 
står för mer än 45 procent. 
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Övergripande 
Mot bakgrund av att kommunerna är en stor aktör inom 
kulturverksamheten är det angeläget med en ökad kommunsamverkan, 
vilket skulle kunna leda till synergieffekter i hela regionen. Därför är 
Regionsamverkan Sydsverige (RSS) ett bra forum och samverkansorgan 
för att tillse att invånare i alla delar av Region Kronoberg får tillgång till 
kulturell välfärd. 

För att uppfylla de tre nationella mål som riksdagen beslutat om, anser 
Markaryds kommun att blicken behöver lyftas från regionen centralt till att 
även beakta kultursamverkan över regiongränserna. 
Kultursamverkansmodellen är i slutänden inte bara ett verktyg för att stärka 
regionernas roll i kulturutbudet utan målet är att uppfylla de tre målen: 
Självständighetsmålet, deltagandemålet och samhällsmålet. 

Självständighetsmålet 
Markaryds kommun ser positivt på förslaget att Region Kronoberg vill 
utveckla vår sydsvenska samverkan och synliggöra och stärka 
kommunernas roll inom kultursamverkansmodellen. 

Delaktighetsmålet 
I förslaget beskrivs att tillgängligheten till den regionala 
kulturverksamheten är god. Det vore önskvärt att så skulle vara fallet, men 
det är inte helt överensstämmande med sanningen. För att ha möjlighet att 
delta i kulturlivet på lika villkor krävs att den kulturella infrastrukturen 
stärks i samverkan med kommunerna, liksom att den fysiska 
infrastrukturen inte sätter hinder för samverkan och utveckling. Att ha 
möjlighet att resa kollektivt mellan kommunerna är av yttersta vikt för att 
delaktighetsmålet ska kunna uppfyllas. 

Det är vidare glädjande att se regionens prioritering att garantera alla barns 
och ungas rätt till kulturell välfärd och ökad likvärdighet i Kronoberg. 
Barn- och ungas tillgång till kultur är även ett prioriterat område i 
Markaryds kommuns Kulturplan för 2024–2027 och det är ett område där 
Markaryds kommun ser fram emot fördjupad samverkan inom regionen. 
Detta gäller inte minst barn och ungdomar med olika former av 
funktionsnedsättningar. 

Samhällsmålet 
Markaryds kommun anser att det önskvärt att regionens samverkan med 
det civila samhället tydligare hade lyfts fram i denna del av kulturplanen. 
Det civila samhällets roll inom kulturlivet är av stor betydelse, inte minst i 
de mindre kommunerna som inte har samma tillgänglighet till scenkonst 
eller andra kulturella institutioner. 
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Genomförande 
Utifrån beslutad kulturplan kommer handlingsplaner att tas fram för att 
uppfylla kulturplanens mål. Markaryds kommun anser det angeläget att 
kommunerna får en ökad möjlighet att vara en del i det regionala arbetet 
som intressent i arbetet med dessa handlingsplaner med tillhörande mål och 
indikatorer. På så sätt ökas möjligheterna att vi tillsammans uppfyller 
regionens kulturpolitiska mål genom samordning och synergieffekter i 
kulturarbetet i hela regionen.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 101, 2024-06-03
Kulturplan Kronoberg 2025–2028 remiss, e-post 2024-05-06
Följebrev Kulturplan Kronoberg 2025–2028 remiss 2025-05-16
Kulturplan Kronoberg 2025–2028 remissversion 2024-05-16
Kultur i Kronberg-Nulägesbeskrivning 2024-05-16
Beslut UKN § 86, 2024-05-22
Yttrande över Kulturplan Kronoberg 2025–2028, förvaltningschef UKF 
2024-05-29
Yttrande över Kulturplan Kronoberg 2025–2028, kommunstyrelsens 
ordförande

Beslutet expedieras till:

kultur@kronoberg.se och region@kronoberg.se senast 2024-06-28
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KS § 110
Brottsförebyggande arbete - Lägesbild 2024 med 
åtgärdsplan
Dnr 2024/170.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att anta den redovisade lägesbilden och, med stöd av densamma, fastställa 
åtgärdsplanen för Markaryds kommuns brottsförebyggande arbete.

Bakgrund och sammanfattning
Den 1 juli 2023 trädde lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande 
arbete (2023:196) i kraft. Enligt lagen ska kommunerna ta fram en 
lägesbild över brottsligheten inom sitt geografiska område. Lägesbilden ska 
innehålla en kartläggning av brottsligheten, dess omfattning och 
konsekvenser, annan information av betydelse i sammanhanget, samt en 
analys av kartläggningen och informationen. Kommunen ska, med 
lägesbilden som underlag, besluta om en plan för vilka åtgärder som 
kommunen avser att vidta för att förebygga brott. Det är viktigt att ha ett 
brett brottsförebyggande och trygghetsfrämjande arbete men för att 
möjliggöra ett effektivt arbete behöver kommunens resurser och tid vägas 
in. Det blir därför nödvändigt att genomföra prioriteringar för att 
möjliggöra detta. 

En omfattande kartläggning över Markaryds kommun kopplat till 
brottslighet, upplevd trygghet och annan relevant information har 
genomförts. Utifrån olika prioriteringskriterier har fyra högprioriterade 
områden och tre fokusområden valts ut. De högprioriterade områdena är 
narkotikabrottslighet, trafikbrott, sociala faktorer och upplevd otrygghet. 
Fokusområdena är skadegörelsebrott, våld i nära relation samt välfärdsbrott 
och otillåten påverkan. Utifrån lägesbilden och därmed de valda områdena 
har en åtgärdsplan upprättats. Åtgärdsplanen ska på kort- och långsikt 
förebygga den utvalda brottsligheten, otryggheten samt sociala faktorer 
såsom risk- och skyddsfaktorer.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 103, 2024-06-03
Brottsförebyggarens tjänsteskrivelse, 2024-04-26
Beslut KSTRU §8, 2024-05-06
Åtgärdsplan 2024–2026-Markaryds kommun, 2024-05-17
Brottsförebyggande arbete-Lägesbild 2024
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Beslutet expedieras till:

Stabs- och säkerhetschefen
Brottsförebyggaren
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KS § 111
En kommun fri från våld
Dnr 2024/203.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att anta Länsstyrelsen Kronobergs läns erbjudande om finansiering, 
samordning och deltagande vid processledarutbildningen ”En kommun fri 
från våld”.

Bakgrund och sammanfattning
”En kommun fri från våld” syftar till att stärka kommunens kapacitet att 
själva bedriva ett strategiskt, långsiktigt och kunskapsbaserat 
våldsförebyggande arbete riktat mot mäns våld mot kvinnor men också 
generellt våld. Det är en hela kommunen-ansats som innebär att arbeta 
tidigt och tillsammans mot våld som inte hunnit bli brottsligt samt fånga 
upp barn och ungdomar tidigt. Det långsiktiga arbetet utgår från 
våldspyramiden och preventionsstjärnan.

Konceptet ”en kommun fri från våld” består av en processledarutbildning 
som leds av organisationen MÄN. Utbildningen är till för politiker samt 
strategiska och operativa funktioner för att få den bredd som behövs för att 
arbeta mot våld. Utbildningen är startpunkten på ett långsiktigt arbete mot 
våld i kommunen. Länsstyrelsen Kronoberg finansierar 
processledarutbildningen, samordnar och deltar vid utbildningstillfället 
samt är ett processtöd efter avslutad utbildning. Markaryds kommun blir 
ansvarig för en arbetsgrupp kopplat till det våldsförebyggande arbetet, 
vilket kräver mandat. Det är därmed viktigt att kommunledning och 
politiken stödjer arbetet så det förankras i hela kommunen.  

Framgångsfaktorer som identifierats i andra kommuner är att politiken och 
chefer prioriterar frågan samt pekar ut riktningen och visionen med arbetet. 
Vidare är det viktigt att ge satsningen tid att implementeras. 

Beslutsunderlag
Beslut KSTRU § 14, 2024-06-03
Brottsförebyggarens tjänsteskrivelse 2024-05-28
Länsstyrelsens PowerPoint ”En kommun fri från våld”2024-05-23

33



Kommunstyrelsen                                                            2024-06-11

2Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

Beslutet expedieras till:

Brottsförebyggare och informationsäkerhetsamordnare
Stabs- och säkerhetschef
Kommunchef 
Tf. socialchef 
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KS § 112
Yttrande över revisionsrapport "Granskning av 
kommunens måltidsverksamhet"
Dnr 2024/158.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att, som svar till revisionen, anta kostchefens och tekniske chefens yttrande 
som sitt eget och  avge yttrande i enlighet med protokollet.

Bakgrund och sammanfattning
Markaryds kommuns revisorer har gett KPMG i uppdrag att granska 
kommunens måltidsverksamhet. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om kommunstyrelsens styrning och uppföljning av kostenheten är 
ändamålsenlig samt om nämndens interna kontroll är utformad på ett sätt 
som säkerställer kvalitetskrav och kostnadseffektivitet.

Revisorernas samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att 
kommunstyrelsens styrning och uppföljning av kostenheten i allt väsentligt 
är ändamålsenlig samt att den interna kontrollen i allt väsentligt är 
utformad på ett sätt som säkerställer kvalitetskrav och kostnadseffektivitet.

Revisorerna bedömer att det i allt väsentligt finns styrdokument och mål, 
samt central ledning och styrning avseende måltidsverksamheten. Man 
bedömer vidare att det i allt väsentligt sker en strukturerad uppföljning och 
kontroll av ekonomi och kvalitet, samt att det finns ett internt 
kontrollsystem.

Bedömningen är att det i allt väsentligt genomförs undersökningar för att 
mäta förvaltningarnas och brukarnas uppfattning om kvalitet och service, 
samt att kvalitetsaspekter beaktas i aktuella upphandlingar.

Utifrån resultatet av granskningen rekommenderar revisorerna 
kommunstyrelsen att överväga att ta fram en samlad verksamhetsplan för 
kostenhetens mål, detta i syfte att tydliggöra och möjliggöra en samlad 
uppföljning samt att genomföra en uppföljning av total kostnad per portion.

Revisorerna har vid sitt sammanträde 2024-04-18 beslutat att anta 
rapporten som sin egen. Kommunrevisionen önskar ett skriftligt svar på de 
synpunkter som lämnas i rapporten senast i maj 2024.
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I ärendet föreligger ett yttrande, daterat 2024-06-03, från kostchefen samt 
förvaltningschef teknisk förvaltning av vilket framgår följande:

”Utifrån resultatet av KPMG:s granskning av måltidsverksamheten har två 
rekommendationer framkommit: 
• Överväg att ta fram en samlad verksamhetsplan för kostenhetens mål. 
• Genomför en uppföljning av total kostnad per portion 

Med hänsyn tagen till dessa rekommendationer samt relaterat till 
effektiviseringskrav i våra verksamheter och vikten att prioritera arbetet i 
vår förvaltning vill vi meddela att Teknisk förvaltning kommer att jobba 
med det när tid och utrymme finns för det. 

Samlad verksamhetsplan för kostverksamheten tas fram i samband med att 
förvaltningen tar fram en verksamhetsplan, så att det finns en samsyn inom 
hela Tekniska förvaltningen. 

Uppföljning av kostnad per portion för våra olika måltider och vilka 
parametrar som ska ingår i det kommer vi att göra tillsammans med 
controller. Arbetet planeras under året och utefter controllers och enhetens 
möjligheter att prioritera uppgiften.”  

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 104. 2024-06-03
Yttrande över ”Granskning av kommunens måltidsverksamhet” 2024-06-
03
Missiv-Granskning av kommunens måltidsverksamhet, 2024-04-19
Granskning av måltidsverksamhet- Markaryds kommun, 2024-04-22
Yttrande, 2024-06-03

Beslutet expedieras till:

Revisionen

36



                                                                                                                                                             

Protokoll

    
  Kommunstyrelsen                                                                   2024-06-11 

1(1)

1Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

KS § 113
Budget 2025 och EFP 2026–2028
Dnr 2024/198.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att fastställa Alliansens förslag till rambudget 2025 samt EFP 2026–2028 
inklusive de uppdrag som redovisats i förslaget.

Bakgrund och sammanfattning
Budgetarbetet inför 2025 har upprättats från en resursfördelningsmodell 
som bygger på befolkningsprognoser och där resurserna fördelas utifrån 
beräknat antal barn, elever samt vård- och omsorgstagare. 
Resursfördelningsmodellen tydliggör också demografins betydelse för 
ekonomin, genom att resurserna minskar i verksamheter som har vikande 
befolkningssiffror och vice versa. Budgetarbetet har präglats av stor 
transparens och delaktighet från politiken, tjänstemannaorganisationen och 
de fackliga organisationerna.

Arbetsutskottets beredning:
Till sammanträdet har inkommit förslag till ”Rambudget 2025 samt EFP 
2026–2028” från Alliansen (Kristdemokraterna, Moderaterna och 
Centerpartiet).

Ordföranden, Bengt Germundsson (KD), yrkar ”att arbetsutskottet 
fastställer Alliansens förslag till rambudget 2025 samt EFP 2026–2028 
inklusive de uppdrag som redovisats i förslaget och överlämnar detsamma 
till kommunstyrelsen”.

Dagen sammanträde:
I ärendet föreligger ett protokoll från MBL-förhandling av budgetförslaget, 
daterat 2024-06-04.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 106, 2024-06-03
Förhandlingsprotokoll enl. MBL 11, rambudgetförslag för 2025 och EFP 
2026–2028, 2024-06-05
Alliansens rambudgetförslag 2025 EFP 2026–2028, 2024-05-27

Beslutet expedieras till:

Ekonomichefen
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KS § 114
Primärt samverkansområde - gymnasiedimensionering
Dnr 2023/437.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att teckna primärt samverkansavtal för gymnasieskolan i Kronobergs län.

Bakgrund och sammanfattning
Ändringarna i Skollagen (2010:800) som innebär att arbetsmarknadens 
behov ska få betydelse vid planering och dimensionering av vissa 
utbildningar inom gymnasieskolan och komvux trädde i kraft den 1 juli 
2023. Lagändringen innebär bland annat att kommunerna ska samverka 
genom avtal med minst två andra kommuner om planering, dimensionering 
och erbjudande av utbildning i ett primärt samverkansområde. Ett primärt 
samverkansområde kan omfatta båda skolformerna. Lagändringen börjar 
tillämpas i fråga om kommunal vuxenutbildning som påbörjas den 1 
januari 2025 och för gymnasieskolan den 1 juli 2025.

Bakgrunden till lagstiftningen om dimensionering och planering av 
gymnasial utbildning är den stora utmaningen Sverige står inför med den 
framtida kompetensförsörjningen. 

Syftet med reformen är att:
• Underlätta ungdomars och vuxnas etablering på arbetsmarknaden.
• Skapa ett utbildningsutbud som i högre grad motsvarar 

arbetsmarknadens behov.
• Få bättre förutsättningar för kompetensförsörjningen för välfärd och 

näringsliv.

Effekter:
• Fler elever som väljer utbildningar som leder till jobb eller fortsatta 

studier.
• Fler som tar sin gymnasieexamen.
• Sverige ska vara en ledande kunskapsnation.
• Säkra välfärden.
• Konkurrenskraftigt näringsliv.

Hur den nya lagstiftningen ska hanteras har under 2023/24 varit föremål för 
diskussion mellan kommunerna i Kronoberg. Ett beslut kring primärt 
samverkansområde ska fattas i respektive kommun. 
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I ärendet föreligger förslag på det primära samverkansavtal för 
gymnasieskolan i Kronobergs län som tecknas mellan Alvesta, Lessebo, 
Ljungby, Markaryd, Tingsryd, Uppvidinge, Växjö och Älmhults 
kommuner.

Utbildnings- och kulturnämnden har 2024-05-22, § 74, beslutat att föreslå 
kommunstyrelsen att teckna primärt samverkansavtal för gymnasieskolan i 
Kronobergs län.

Beslutsunderlag
Beslut KSAU § 110, 2024-06-03
Beslut KSAU § 183, 2023-11-20
Beslut UKN § 74, 2024-05-22
Avtal 2024-05-29

Beslutet expedieras till:

Förvaltningschef UKN, för vidare hantering
UKN
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KS § 115
Revidering av kommunstyrelsens attestliggare
Dnr 2024/24.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna förslaget till reviderad attestliggaren att gälla från och med 
2024-06-11,
och att nu gällande attestliggare, antagen av kommunstyrelsen 2024-02-13, 
§ 24, därmed upphör att gälla.

Bakgrund och sammanfattning
I ärendet föreligger förslag till förändringar i attestliggaren 2024 för 
kommunstyrelsens verksamheter inom kommunstyrelseförvaltningen och 
teknisk förvaltning. Förändringarna är markerade med färg i bifogad 
attestliggare.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse 2024-05-20
Attestliggare KS 2024 – rev maj

Beslutet expedieras till:

Ekonomichef
Redovisningsekonom
Redovisningssamordnare
Ekonomiadministratör
Controller KS
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KS § 116
Personuppgiftsincidenter 2024
Dnr 2023/507.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att lägga informationen till handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Dataskyddsförordningen (GDPR) trädde i kraft 2018 och syftar till att 
skydda den enskildes grundläggande fri- och rättigheter.  
Kommunstyrelsen är personuppgiftsansvarig (PUA) för den behandling av 
personuppgifter som sker inom kommunstyrelsens verksamhet.

En personuppgiftsincdent (PUI) är en säkerhetsincident som inträffar när 
en personuppgiftsansvarig (PUA) tappar kontrollen över de 
personuppgifter de har ansvar för genom att personuppgifter förstörs, 
förloras, förändras, ändras, obehörigt röjs eller när någon ej behörig 
kommer åt information. Detta oavsett om det sker avsiktligt eller 
oavsiktligt. 

Exempel på personuppgiftsincidenter är till exempel att en arbetsdator, 
tjänstemobiltelefon eller ett USB-minne som innehåller personuppgifter har 
stulits eller förkommit, dataintrång eller virus, e-post som skickas till fel 
mottagare, obehörig åtkomst till personuppgifter eller för hög behörighet i 
ärendehanteringssystem.

Alla personuppgiftsincidenter ska hanteras skyndsamt. Detta även om 
incidenten hunnit åtgärdas. Om det är troligt att personuppgiftsincidenten 
medför en risk för den registrerades fri- och rättigheter ska den anmälas till 
Integritetsmyndigheten. Anmälan ska påbörjas inom 72 timmar efter att 
incidenten upptäckts.

De personuppgiftsincidenter som ej anmäls till IMY ingår i 
kommunstyrelsens kvalitetsarbete för att förebygga personuppgifts-
incidenter. Kommunstyrelseförvaltningen ser löpande över vilka 
förbättringsåtgärder som behöver vidtas.

Personuppgiftsincidenter rapporteras regelbundet vid varje 
kommunstyrelsesammanträde. De personuppgifter som sker inom 
kommunstyrelsens verksamhet redovisas i förteckningen ”Anmälan av 
personuppgiftsincidenter”.
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Under perioden 2024-05-01—2024-05-31 har inga personuppgiftsincident 
rapporterats för kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag
Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse 2024-06-05

Beslutet expedieras till:

Informationsäkerhetsamordnaren
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KS § 117
Återrapportering externa uppdrag
Dnr 2023/508.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att notera informationen.

Bakgrund och sammanfattning
Kommunstyrelsen ordförande (KD) informerar om
 Överläggningar med försvarsministern och civilförsvarsministern på 

Residenset den 21 maj
 Regionalt strategiskt råd den 24 maj
 Besök på Idé- och Kunskapscentrum Kronoberg den 24 maj
 Sammanträde med MIBAB den 28 maj
 Överläggningar med regionledningen angående Ljungby lasarett den 7 

juni

Elin Svensson (M) informerar om
 Entreprenörsregionen i Vaggeryd den 24 maj
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KS § 118
Allmän information och dialog
Dnr 2023/509.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att notera informationen.

Bakgrund och sammanfattning
Kommunstyrelsens ordförande (KD) informerar:
 Information från SSAM
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KS § 119
Delegeringsbeslut 2024
Dnr 2023/510.KS 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga redovisade beslut, fattade enligt gällande delegeringsordning, till 
handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 
och tjänstemän enligt en av kommunstyrelsen antagen delegationsordning. 
Dessa beslut skall redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär 
inte att kommunstyrelsen får ompröva eller fastställa delegationsbesluten- 
Däremot står det kommunstyrelsen fritt att återkalla lämnad delegation.

Delegeringsbeslut anställningar: J4 2024-05-01—2024-05-31
Delegeringsbeslut ekonomiskt bistånd: K1 2024-05-01—2024-05-31
Delegeringsbeslut teknisk handläggare: C1, D21, G2 2024-05-01—2024-
05-31

Beslutsunderlag
Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse
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